
Technische vragen
Van : GroenLinks
Datum vraag : 15 mei 2020
Onderwerp : Reglement van Orde

Datum antwoord : 19 mei 2020

Vragen:
Reglement van Orde

1. Begrijpen wij het goed dat de bij artikel 4 lid 2 bedoelde vervanger van de 
voorzitter dezelfde persoon is als de vervangende voorzitter bij artikel 2 lid 
2?

2. Waarom is gekozen voor een seniorenconvent en niet voor een extra taak 
van het presidium? 

3. Hoe is de feedback en controle van de raad gegarandeerd op de 
agendering van de agendacommissie?

4. Welke argumenten zijn er om burgerraadsleden alleen vanuit de kieslijst te 
kiezen? En waarom zou een fractie niet in staat zijn buiten een kieslijst 
goede kandidaten te selecteren?

5. Waarom is in artikel 11 lid 1 gekozen om de agendacommissie het 
vergaderschema te laten bepalen? En hoe wordt de inbreng van alle 
partijen in de raad in deze gegarandeerd?

Raadscommissies

6. In artikel 4 lid 2 bepaalt de raad wie in de commissies wordt toegelaten. 
Waarom is hiervoor gekozen en niet om de fracties zelf te laten bepalen 
wie in de commissie komt?

Algemeen

7. Is het college, als een van de betrokken partijen geconsulteerd over het 
RvO?

8. Waar is de ondersteuning van fracties gewaarborgd?

Antwoorden:



1.Ja, dat klopt

2. Wij hebben het artikel over het seniorenconvent toegevoegd om aan te 
sluiten bij de huidige praktijk en om het verschil met het presidium weer te 
geven. Het sluit dus aan bij wat er nu de praktijk is in de gemeente Gouda. De 
werkgroep vindt dan wel belangrijk om dit dan ook op de juiste manier vorm te 
geven door het op te nemen in het RvO. Bij de vragen en opmerkingen m.b.t. 
bijeenkomst 3 februari kunt u bij de antwoorden op de vragen van de PvdA 
ook het antwoord vinden op uw vraag.

3. In het kort gezegd gaat de raad hier zelf over. Het presidium zou 
bijvoorbeeld de agendacommissie kunnen vragen om langs te komen en te 
rapporteren als dat gewenst wordt. Er kan ook een vaste afspraak voor 
worden gemaakt als het presidium dat wenst. Daarnaast wordt door het 
vaststellen van de termijnagenda ieder kwartaal ook duidelijker voor de 
raadsleden wat verwacht wordt de aankomende maanden op de verschillende 
agenda’s. Wij hebben er als werkgroep voor gekozen om juist de taken tussen 
het presidium en de agendacommissie helder te scheiden, voor een meer 
evenwichtiger verdeling van de taken en rollen, zodat minder taken bij 
dezelfde club mensen liggen. Door daarnaast de voorzitters van de 
commissies, in plaats van fractievoorzitters, in de agendacommissie te laten 
plaatsnemen, biedt dat een betere randvoorwaarde om ervoor te zorgen dat 
de agendacommissie een politiek neutraal orgaan is 

4. Wij hebben als werkgroep aangesloten bij ons huidige reglement en dit 
overgenomen, dit is dus geen keuze van de werkgroep geweest. Zie hiervoor 
ook de antwoorden op de vragen van de PvdA m.b.t. de bijeenkomst van 3 
februari. De werkgroep heeft, omdat dit een onderwerp is wat vaker 
terugkomt, wel een advies wat zij u zouden willen meegeven. 
Wij gaan er vanuit dat politieke partijen bij het op een kieslijst plaatsen van 
kandidaten een screening doen m.b.t. integriteit en risico’s voor ondermijning. 
Dat is in ieder geval sowieso niet gedaan als je de genoemde eis van op de 
kieslijst hebben gestaan laat varen, dat draagt risico’s met zich mee. 
Daarnaast is het door deze eis niet mogelijk om bij afsplitsing van een fractie 
burgerraadsleden voor te dragen. Deze eis schrappen heeft dus tevens tot 
gevolg dat wanneer een huidig raadslid zich afscheidt van een fractie, dus wel 
zijn/haar zetel behoudt, vervolgens burgerraadsleden kan voordragen voor 
haar/zijn nieuwe fractie. Deze eis schrappen draagt het risico met zich mee 
dat raadsleden zich makkelijker gaan afsplitsen van een fractie en het aantal 
burgerraadsleden toeneemt. 

5. Dit is overgenomen van de modelverordening van de VNG. Het is dus 
gebruikelijk dat de agendacommissie deze taak heeft. In artikel 8 van de 
verordening op de raadscommissies kunt u de vergaderfrequentie vinden. Dit 
artikel in combinatie met de toelichting geeft al een goede indruk hoe de 
vergaderschema eruit zal zien. De inbreng van de fracties is daarom bij de 
vaststelling van de vergaderfrequentie in de verordening op de 
raadscommissies. De griffie kan op basis van dit artikel en de vakanties een 
concept vergaderschema aanleveren bij de agendacommissie. 



Dat concept vergaderschema kan indien dat door het presidium wordt 
gewenst eerst nog naar het presidium worden verzonden voordat de 
agendacommissie het vaststelt. Wel geldt dat dit concept op dat moment dus 
al geen tot weinig ruimte meer biedt tot aanpassingen.

6. Het gaat over niet over toelating, maar het benoemen van commissieleden 
in commissies. Volgens de Gemeentewet (art. 82 lid 1) bepaalt de raad de 
samenstelling van de raadscommissies. Het is dus een wettelijke verplichting 
dat de gemeenteraad de samenstelling bepaalt en niet de fracties zelf. 
Het wordt wel praktisch opgelost door het tweede lid van artikel 4 van de 
verordening op de raadscommissies. Hierin staat dat commissieleden door de 
raad worden benoemd op voordracht van de fracties, in de praktijk is het dus 
aan de fracties zelf om te bepalen wie de betreffende fracties 
vertegenwoordigd in welke commissie. 

7. Het college heeft net als de raadsleden bij eerdere gelegenheden de 
concepten ontvangen en is nadrukkelijk uitgenodigd om op 3 februari deel te 
nemen om ook hun inbreng te geven. Ze zijn eerder betrokken geweest bij de 
enquête, bij de rapportage van de enquête en zijn tevens uitgenodigd voor de 
presentatie hiervan. Op de tafeltjesavond in september zijn ze uitgenodigd om 
bij het slotgedeelte aan te schuiven. 

8. De ondersteuning van fracties is geregeld in de verordening op de 
fractieondersteuning. Deze verordening is inmiddels wel aan 
vernieuwing/herziening toe en zal binnenkort door de griffie worden opgepakt 
om te worden herzien


